

## Press Release Humedics

# BioMedInvest-II LP joins Humedics Series C financing and increases financing round to 7 million Euro

**Berlin, Germany, December 17, 2014 – Humedics GmbH, a specialist for real-time and mobile measurement of the individual liver function at the bedside of the patient, today announced that BioMedInvest-II LP complementary joins the Series C financing round now totaling more than 7 million Euro. Humedics’ business model, products and company development has attracted another international investor.**

Switzerland-based BioMedPartners with their BioMedInvest-II LP fund joins as co-lead the newly formed syndicate of investors in follow up of the recent announcement of the Humedics’ Series C financing round that was led by two international investors, Vesalius Biocapital Partners and Seventure Partners.

BioMedInvest-II LP invests in innovative early- to mid-stage companies that have the potential to achieve exceptional growth driven by novel technologies with unique advantages over current products. Humedics therefore perfectly fits into this portfolio with their medical device, the diagnostic drug and the clinically demonstrated significant added value of the LiMAx test in liver disease and liver surgery. BioMedInvest-II LP will be represented on the Humedics Board by Dr. Karsten Fischer.

The raised capital will be used for the European market entry of Humedics’ proprietary LiMAx test and the corresponding FLIP diagnostic device. This breath test based diagnostic system represents a revolution in functional liver diagnostics by enabling clinicians to quantitatively determine the individual liver function capacity for a patient within minutes. It allows for better risk assessment in liver surgery and thus, superior surgery planning as well as selecting treatment strategies optimally adapted to the individual patients liver status. The LiMAx test provides certainty for the physician, safety for the patient and leads to cost reduction for the hospital.

Erwin de Buijzer, Managing Director of Humedics GmbH and private co-investor in the financing round, states: “2014 has been a highly successful year for us. The closing of the series C financing round provides the financial basis for preparing a successful launch of our LiMAx test. Feedback from customers is extremely positive and confirms the dramatic reduction of mortality after liver surgery in the centers that use the LiMAx test. We are very pleased with the support from all investors, which enables us to commercialize one of the major innovations in liver function testing.”

Please find more details on Humedics’ series C financing round and investors in our press release from November 10, 2014, [http://humedics.eu/files/20141110\\_humedics\\_press\\_release\\_c-round.pdf](http://humedics.eu/files/20141110_humedics_press_release_c-round.pdf).

### **About Humedics**

Humedics has developed a breath test based diagnostic system (LiMAx test), which comprises a CE-marked medical device, breath masks and a diagnostic drug. More than 100 million people world-

wide suffer from liver diseases (i.e. cirrhosis, hepatitis, fatty liver, metabolic disorders and liver tumors). The LiMAx test enables the clinician to quantitatively determine the individual liver function capacity for a patient within minutes. This allows for selection of treatment strategies that are optimally adapted to the individual patients liver status. Current applications include diagnosis of the liver function before and after liver transplantation, liver surgery planning (e.g. assessment of the amount of liver to be resected without potentially increasing the risk of liver failure) and assessment of diseases such as liver cirrhosis. The LiMAx test has been used more than 12,500 times in clinical practice. Results have been published in highly respected scientific journals. For the approval of the LiMAx test Humedics is presently conducting a phase III multi-center clinical trial. Results are expected mid 2015.

### **LiMAx Test**

The underlying principle of the LiMAx test involves the following steps: Firstly, the diagnostic drug solution is administered intravenously and the drug is metabolized in the liver to paracetamol and  $^{13}\text{CO}_2$ . The latter is exhaled in the breath. The exhaled air is collected via a respiratory mask. Subsequent continuous measurement of  $^{13}\text{CO}_2$  in the patients' breath using laser detection in the FLIP device provides a quantitative determination of the liver capacity and thus reflects the liver function.

### **About BioMedPartners**

BioMedPartners AG is one of the leading European venture capital firms providing private equity and mezzanine financing to early- and mid-stage healthcare and human life science companies. We target the entire industry with special focus on pharmaceuticals, biotechnology, diagnostics and medical technology.

The team consists of experienced investment professionals with extensive expertise in investing and building healthcare companies. In addition, our team is supported by a dedicated team of seasoned senior scientific and business advisors and has access to a broad network within academia, finance and industry. We take an active role in the development of our portfolio companies as a lead investor or as an active syndicate partner.

BioMed's investors represent leading international enterprises and institutions.

[www.biomedvc.com](http://www.biomedvc.com)

### **Humedics Contact:**

Humedics GmbH

Erwin de Buijzer MD MBA

Marie-Elisabeth-Lüders Str. 1

10625 Berlin

Phone: +49 30 590083240

E-Mail: [info@humedics.de](mailto:info@humedics.de)

Homepage: [www.humedics.de](http://www.humedics.de)

### **PR Contact:**

Almut Gebhard

Strategische Kommunikation

Hasenheide 56

10967 Berlin

Phone: +49 (0)30 - 6120 1081

Mobile +49 (0)174 3017754

E-Mail: [ag@almutgebhard.de](mailto:ag@almutgebhard.de)

## Pressemeldung Humedics

# BioMedInvest-II LP erweitert Humedics Serie-C-Finanzierungsrunde und erhöht Gesamtvolumen auf 7 Millionen Euro

**Berlin, 17. Dezember 2014 – Humedics GmbH, ein Spezialist für die unmittelbare und mobile Messung der individuellen Leberfunktion am Patientenbett, teilte heute mit, dass sich BioMedInvest-II LP ergänzend an der Serie-C-Finanzierungsrunde beteiligt. Dadurch erhöht sich das Gesamtvolumen auf mehr als 7 Millionen Euro. Humedics' Geschäftsmodell, die Produkte und die Unternehmensentwicklung haben einen weiteren internationalen Investor überzeugt.**

Die Schweizer BioMedPartners AG, die den Fonds BioMedInvest-II LP managt, schließt sich dem neu gebildeten Investorenkonsortium, das sich mit Abschluss der Serie-C-Finanzierungsrunde im November gebildet hat, als Co-Lead an. Diese Finanzierungsrunde wurde von den internationalen Investoren Vesalius Biocapital Partners und Seventure Partners angeführt.

BioMedInvest-II LP investiert in innovative Unternehmen in der Früh- und Expansionsphase mit hohem Wachstumspotenzial basierend auf neuen Technologien, die einzigartige Vorteile gegenüber herkömmlichen Produkten aufweisen. Humedics passt daher hervorragend in dieses Portfolio: Der LiMAX-Test zusammen mit dem FLIP Analysegerät und dem Diagnostikum bietet einen klinisch nachgewiesenen, signifikanten Mehrwert bei Lebererkrankungen und Leberoperationen. BioMedInvest-II LP wird durch Dr. Karsten Fischer im Beirat von Humedics vertreten.

Der Mittelzufluss wird dazu verwendet, den europäischen Markteintritt von Humedics' proprietärem LiMAX-Test und des dazugehörigen Analysegeräts (FLIP) vorzubereiten. Dieses atemgasbasierte Testsystem repräsentiert eine wegweisende Neuerung in der funktionalen Leberdiagnostik, indem es Ärzten ermöglicht, quantitativ und in Echtzeit die individuelle Leberfunktionskapazität von Patienten zu bestimmen. Damit können Risiken in der Leberchirurgie genauer eingeschätzt und Operationen besser geplant werden. Behandlungsoptionen für den Patienten können, abhängig vom jeweiligen Status der Leberfunktion, individuell angepasst werden. Der LiMAX-Test bietet Gewissheit für den Arzt, Sicherheit für den Patienten und führt zu Kosteneinsparungen für das Krankenhaus.

Erwin de Buijzer, Geschäftsführer der Humedics GmbH und privater Co-Investor in der Finanzierungsrunde, sagte: „2014 war ein sehr erfolgreiches Jahr für uns. Der Abschluss der Finanzierungsrunde schafft die finanzielle Basis, um eine erfolgreiche Markteinführung des LiMAX-Tests vorzubereiten. Das Feedback unserer Kunden ist extrem positiv und bestätigt den drastischen Rückgang der Mortalitätsrate nach Leberoperationen in Krankenhäusern, die den LiMAX-Test anwenden. Wir sind hoch erfreut über die Unterstützung aller Investoren, die es uns ermöglicht, eine der überragenden Innovationen in der Leberfunktionsdiagnostik zu kommerzialisieren.“

Ausführliche Informationen zu der Serie-C-Finanzierungsrunde und den beteiligten Investoren finden Sie in unserer Pressemitteilung vom 10. November 2014, [http://humedics.eu/files/20141110\\_humedics\\_press\\_release\\_c-round.pdf](http://humedics.eu/files/20141110_humedics_press_release_c-round.pdf).

## Über Humedics

Humedics hat ein atemgasbasiertes diagnostisches Testsystem (LiMAX Test) entwickelt, das ein CE-zertifiziertes Analysegerät, Atemmaskensets und ein diagnostisches Agens umfasst. Mehr als hundert Millionen Menschen weltweit leiden an Lebererkrankungen (z.B. Zirrhose, Hepatitis, Fettleber, metabolische Störungen, Lebertumore). Der LiMAX Test erlaubt es dem Arzt, die individuelle Leberfunktion eines Patienten innerhalb von Minuten quantitativ zu bestimmen. Das Ergebnis ermöglicht es, Behandlungsoptionen für den Patienten, abhängig vom jeweiligen Status der Leberfunktion, individuell anzupassen. Momentane Anwendungen sind die Bestimmung der Leberfunktion vor und nach Transplantationen, OP-Planung bei leberchirurgischen Eingriffen (wie viel Leber kann entfernt werden, ohne das Risiko eines Leberversagens zu erhöhen) sowie die Beurteilung verschiedener Erkrankungen der Leber wie zum Beispiel Leberzirrhose. Bis heute wurde der LiMAX Test mehr als 12.500 Mal in der klinischen Praxis angewendet und die Ergebnisse in anerkannten Journalen publiziert. Für die Marktzulassung führt Humedics gegenwärtig eine multizentrische klinische Phase-III-Studie durch. Ergebnisse werden Mitte 2015 erwartet.

## LiMAX-Test

Das dem LiMAX-Testsystem von Humedics zugrundeliegende Prinzip beinhaltet folgende Schritte: Zuerst wird dem Patienten ein diagnostischer Wirkstoff intravenös verabreicht. Der Wirkstoff wird in der Leber zu Paracetamol und  $^{13}\text{CO}_2$  abgebaut. Letzteres wird vom Patienten ausgeatmet und über eine Atemmaske aufgefangen und analysiert. Die Laser-unterstützte Messung von  $^{13}\text{CO}_2$  im FLIP-Analysegerät ermöglicht die quantitative Bestimmung der Leberkapazität und damit der Leberfunktionsleistung.

## About BioMedPartners

BioMedPartners AG is one of the leading European venture capital firms providing private equity and mezzanine financing to early- and mid-stage healthcare and human life science companies. We target the entire industry with special focus on pharmaceuticals, biotechnology, diagnostics and medical technology.

The team consists of experienced investment professionals with extensive expertise in investing and building healthcare companies. In addition, our team is supported by a dedicated team of seasoned senior scientific and business advisors and has access to a broad network within academia, finance and industry. We take an active role in the development of our portfolio companies as a lead investor or as an active syndicate partner.

BioMed's investors represent leading international enterprises and institutions.

[www.biomedvc.com](http://www.biomedvc.com)

## Humedics Kontakt:

Humedics GmbH

Erwin de Buijzer MD MBA

Marie-Elisabeth-Lüders Str. 1

10625 Berlin

Phone: +49 30 590083240

E-Mail: [info@humedics.de](mailto:info@humedics.de)

Homepage: [www.humedics.de](http://www.humedics.de)

## PR Kontakt:

Almut Gebhard

Strategische Kommunikation

Hasenheide 56

10967 Berlin

Phone: +49 (0)30 - 6120 1081

Mobile +49 (0)174 3017754

E-Mail: [ag@almutgebhard.de](mailto:ag@almutgebhard.de)